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P r o t o k ó ł    Nr  XLVII/2022 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  29  grudnia  2022  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  1030  do  1200 

 
Otwarcia XLVII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach XLVII sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad.  
 

Porządek obrad XLVII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     
1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

2. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miejskiej. 
 
3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej. 

 
4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           
     b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/314/2022  
 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2022.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/315/2022   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński.  

      a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik   
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/316/2022   
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2023.   
      a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik           
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      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/317/2022   
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi           
z dnia 16 listopada 2022 r. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej             

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/318/2022   
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi 
z dnia 17 listopada 2022 r. 

      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej             
      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr XLVII/319/2022   

 
11. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

  
12. Zamknięcie obrad sesji.    
 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu           
z sesji).   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 
Rada Miejska na XLVII sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 

obrad.      

Ad.2. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miejskiej. 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z XLV sesji 
Rady Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej. 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z XLVI sesji 
Rady Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

Ad.4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
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Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr XLVII/314/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 grudnia 2022 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr XLVII/315/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 grudnia 2022 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2022, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 
odczytał uchwałę Nr 14/WPF/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 7 grudnia 2022 r. w sprawie opinii 

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kamień Krajeński.  
  
Ad. b/ Dyskusja. 
 
Radna Natalia Marciniak zapytała o zadanie „Budowa ścieżek rowerowych na 

terenie gminy Kamień Krajeński…”, które przepisywane jest z roku na rok. 
Na początku kadencji sprawdziła i zadanie przewidziane było do 
zrealizowania do 2023 roku. Obecnie przepisane zostało do 2025 roku. 

Zapytała dlaczego nic nie robi się w tym zakresie. Podkreśliła, że nie było 
rozmowy z radnymi o jakich ścieżkach rowerowych jest mowa, na jakim 

odcinku i z jakich dofinansowań chcemy skorzystać.   
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli pojawiłoby się 

dofinansowanie to gmina przystąpiłaby do projektowania i pomocy                       
w realizacji. Potrzebne są środki zewnętrzne. W ramach strategii powiatowej 
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zgłoszona jest budowa ścieżek pieszo - rowerowych w kierunku Sępólna 

Krajeńskiego. Podkreślił, że mają być rozdania unijne gdzie przewidziane 
będą środki na ścieżki rowerowe.  

 
Radna Natalia Marciniak zapytała o jakie środki od 2018 roku czynione były 
starania.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że prowadzone były rozmowy                
z GDDKiA i nie było zgody na pomoc w realizacji tych ścieżek, a chodzi 

głównie o ścieżki przy drogach krajowych. Podkreślił, że jest to zadanie 
Państwa, ale gmina wspierała i będzie wspierać takie zadania.   

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.   

 
Ad. c/ Uchwała Nr XLVII/316/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie                     
14 głosami za.  
  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2023.   
 

Ad. a/ Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik - Piotr Gustyn  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 

odczytał uchwały Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 7 grudnia 2022 r. Nr 14/P/2022 w sprawie opinii                  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień Krajeński na 2023 r. oraz Nr 
13/Dpr/2022 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 
deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Kamień 

Krajeński na 2023 r. 
  
Ad. b/ Dyskusja. 

 
Radny Jacek Kucharski podkreślił, że jest to ostatni budżet uchwalony                 

w takim składzie, z którego radni w całości będą rozliczani. Stwierdził, że 
większość zadań inwestycyjnych wynika z oczekiwań mieszkańców. Bardzo 
ważne są drogi, a w tym budżecie zapisana jest rekordowa do wykonania 

ilość odcinków. Radny ma nadzieję, że wszystko uda się wykonać w 100%. 
Wspomniał o drogach w Dąbrówce, Obkasie, Małej Cerkwicy, Dąbrowie                
i drogach osiedlowych w Kamieniu Krajeńskim. Życzył wszystkim, aby na 

koniec 2023 roku zadania te zostały zrealizowane w 100%.  
 

Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że nie ma większych uwag do budżetu. 
Wiele spraw, o które ubiegała znalazło się w tym budżecie, za co serdecznie 
podziękowała. O pozostałe sprawy walczyć będzie w kolejnych latach. 
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Następnie zapytała o budynek biblioteki w Kamieniu Krajeńskim 

podkreślając, że nie jest on ocieplony. Zwróciła uwagę, że w zadaniach 
inwestycyjnych nie zostało uwzględnione ocieplenie tego budynku, ale Pan 

Burmistrz wspominał, że nie zostawi tego tematu. Zapytała Pana Burmistrza 
co zamierza zrobić, ponieważ przez stare okna i brak ocieplenia ucieka 
ciepło.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski przyznał radnej rację odnośnie stanu budynku. 
Tak jak na posiedzeniach komisji podkreślił, że problem ten zostanie 

rozwiązany przy pomocy Rady. Ma nadzieję, że w trakcie roku znajdą się 
środki na wymianę okien i być może ocieplenie całości. Chciałby, aby na 

podsumowanie budżetu było już to gotowe.   
 
Radna Natalia Marciniak zwróciła uwagę, że jest to teren rewitalizacji,            

a budynki OSP oraz MGOK bardzo ładnie już wyglądają. Obecnie budynek 
biblioteki trochę odstrasza. Dobrze byłoby zająć się tym tematem.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że sprawa ta już wcześniej mogła 
być przeanalizowana i uzgodniona z firmą, która wykonywała 

termomodernizację OSP. Temat jednak uciekł. Ma nadzieję, że na koniec 
kadencji teren ten będzie w całości  kompleksowo wykonany.  
 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że budżet musi być głosowany                   
w całości, ale kilka elementów chciałby poddać swojej ocenie. Uważa, że nie 

powinny być przyznawane środki na wyrzucane przez ludzi psy, ponieważ 
jest to sankcjonowanie ich działań. Środki te powinny być przeznaczone na 
projekt drogi w Radzimiu. Zaapelował ponadto do obrońców zwierząt, aby               

w Sejmie domagali się ustawy, która ureguluje na początek kwestię 
czipowania psów.  

Następnie poruszył sprawę budowy parkingu przy kościele w Kamieniu 
Krajeńskim. Uważa, że nie powinno być to realizowane z tego samego 
względu, że w Dużej Cerkwicy nie można było wykonać zadania i zostało ono  

przeniesione. Radny nie do końca się z tym zgadza.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że samorząd jest właścicielem 

tego terenu. Podkreślił, że i tak trwa to zbyt długo. Powinno być to już 
zrobione. Zgłaszał tę sprawę również radny Sebastian Skaja. Burmistrz 

podkreślił, że jest zadowolony, iż zadanie to zostało wprowadzone do 
budżetu. Zwrócił uwagę, że nie jest to tylko dla kościoła, ale przede 
wszystkim dla mieszkańców korzystających każdego dnia z tego parkingu.      

 
Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że nie przypomina sobie, aby ten 
teren był przejmowany przez gminę. Stwierdził, że nie jest przeciwko nawet 

gdyby był to tylko parking kościelny. Radnemu chodzi o zasadę, że w Dużej 
Cerkwicy nie można było realizować i wszyscy stawali na głowie, aby nie było 

można, a gdzie indziej można.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli chodzi o Dużą Cerkwicę 

to mieszkańcy są właścicielem wspomnianego terenu. Przekazanie tego na 
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samorząd w zasadzie nie jest możliwe. W tym miejscu wspomniał o sprawach 

spadkowych. Samorząd nie może inwestować na nie swoim terenie.  
 

Radny Eugeniusz Stryszyk poruszył sprawę wiaty przystankowej dla dzieci        
w Płociczu. Temat omawiany był również podczas posiedzeń komisji. 
Podkreślił, że rada sołecka wsi Płocicz przeznaczyła na ten cel kwotę 4.000 zł 

na przyszły rok. Mieszkańcy chcą, aby ta wiata powstała przy obecnym 
miejscu zajazdu autobusu. Rodzice mają gdzie postawić samochody, a przy 
świetlicy już nie. Stwierdził, że propozycja przy WDK nie wchodzi w grę. 

Ponadto jest to zamknięty teren. Zaproponował przeanalizowanie możliwości 
ustawienia większej wiaty, która pomieściłaby więcej osób.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiadając podkreślił, że zostawiłby tę 
sprawę do zebrania w Płociczu. Jeżeli wieś podzieli stanowisko radnego to 

tak będzie.  
 

Następnie głos zabrał Sołtys wsi Płocicz Tomasz Kalla. Podkreślił, że temat 
wiaty poruszony był na zebraniu wiejskim w zeszłym roku. Stwierdził, że 
szkoła jest wiejska, a nie można jej otworzyć. Rada sołecka przeznaczyła 

zatem 4.000 zł na wiatę, która ma zostać ustawiona przy boisku szkolnym 
wykonanym w czynie społecznym. Wieś utrzymuje, kosi i dba o to boisko. 
Zakupione zostały również siatki i piłkochwyty. Podkreślił, że stare boisko 

naprzeciwko szkoły nie jest zagospodarowane i musi ten teren kosić, żeby to 
jakoś wyglądało. W czynie społecznym został również rozebrany betonowy 

płot oraz wycięte zostały drzewa. Przekazał również transport tłucznia na 
wykonanie miejsca parkingowego. Stwierdził, że wieś się stara, a ze strony 
samorządu nie można nic załatwić.       

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że tak jak już powiedział jeżeli wieś 

się opowie za wiatą to po zebraniu wiejskim przystąpi do realizacji i będzie to 
zrobione.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  
  

Ad. c/ Uchwała Nr XLVII/317/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Kamień 

Krajeński na rok 2023, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski podziękował za zaakceptowanie budżetu na 
2023 rok. Podkreślił, że tylko przy dobrej współpracy można dużo zrobić. 

Zgłaszane w trakcie roku przez radnych sprawy będą wspólnie 
rozwiązywane.  
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Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.   
 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr XLVII/318/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 grudnia 2022 roku w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi z dnia 
16 listopada 2022 r., podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.   
 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr XLVII/319/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 grudnia 2022 roku w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi z dnia 
17 listopada 2022 r., podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.11. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
  
Radny Jacek Kucharski przypomniał słowa Starosty Sępoleńskiego, że 
ostatni rok kadencji to będą inwestycje drogowe w Gminie Kamień Krajeński. 

Zapytał czy Pan Burmistrz posiada jakieś informacje w tej sprawie i czy 
będzie coś realizowane.   
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że Pan Starosta miał być obecny 
na sesji, ale z powodu spraw służbowych (podpisanie umowy 

komunikacyjnej) nie mógł w niej uczestniczyć. Pan Burmistrz ma nadzieję, że 
weźmie udział w sesji w przyszłym miesiącu i poinformuje o sukcesach                
w stosunku do Gminy Kamień Krajeński. Podkreślił, że jest sporo 

zaplanowane i oby udało się zrobić to co zostało przewidziane w budżecie 
Powiatu. Stwierdził, że nadchodzący rok pod względem inwestycyjnym                 

w Gminie Kamień Krajeński powinien być bardzo korzystny.   
 
Następnie Burmistrz Kamienia Krajeńskiego oraz Przewodniczący Rady 

Miejskiej złożyli wszystkim życzenia noworoczne.  
 
Ad.12. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

XLVII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 
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Na tym obrady XLVII sesji zakończono.   

  P r z e w o d n i c z ą c y  

Protokołowała                                                     Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska 

/-/ Kazimierz Warylak  


